
1 

 

 

Sprawozdanie Rady Uczelni                                                                       

Akademii Sztuk Pięknych im. Jana Matejki w Krakowie                                               

za rok 2021 

 

Uchwałą nr 44/2020 z dnia 9 grudnia 2020 roku Senat Akademii Sztuk Pięknych im. Jana 

Matejki w Krakowie powołał w skład Rady Uczelni na okres od 1 stycznia 2021 roku 

do 31 grudnia 2024 roku następujące osoby: 

1. prof. dr. hab. Jacka Osiewalskiego, 

2. mgr Natalię Zarzecką, 

3. mgra Dariusza Raglewskiego, 

4. dra hab. Grzegorza Bilińskiego, prof. ASP, 

5. dr Martę Bożyk, 

6. mgra Sławomira Sobczyka. 

Ponadto w skład Rady Uczelni wchodziła w roku 2021 (z mocy ustawy) przewodnicząca 

samorządu studentów ASP, pani Marianna Krzysztofik. 

Rada Uczelni realizowała swoje obowiązki i uprawnienia w oparciu o przepisy ustawy 

„Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce” oraz Statutu Akademii Sztuk Pięknych im. Jana 

Matejki w Krakowie i Regulaminu Rady Uczelni ASP. Rada koncentrowała się zarówno na 

zadaniach, związanych z bieżącą działalnością Akademii Sztuk Pięknych, jak również na 

długofalowych aspektach funkcjonowania ASP – w związku z przygotowywaną przez władze 

Uczelni nową jej strategią. 

W okresie od 1 stycznia do 29 grudnia 2021 roku odbyło się kilkanaście posiedzeń i spotkań 

Rady, która podjęła 13 uchwał.  

5 stycznia Rada Uczelni odbyła pierwsze posiedzenie, na którym podjęła Uchwałę nr 1/2021 

– z wnioskiem do Senatu ASP o powołanie przewodniczącego Rady Uczelni na kadencję 

2021-2024 w osobie prof. dra hab. Jacka Osiewalskiego, który pełnił już tę funkcję w 

poprzedniej kadencji. Na tymże posiedzeniu podjęto też Uchwałę nr 2/2021, w sprawie 

zmian w statucie ASP dotyczących Rady ds. Stopni; uchwałę tę podjęto po konsultacjach z 

przewodniczącym Rady ds. Stopni, prof. Krzysztofem Tomalskim (z jego inicjatywy). 

27 stycznia Uchwałą nr 3/2021 Rada Uczelni pozytywnie zaopiniowała drugą  korektę planu 

rzeczowo-finansowego ASP na rok ubiegły (2020).  

10 lutego odbyło się spotkanie JM Rektora ASP prof. dra hab. Andrzeja Bednarczyka z Radą 

Uczelni, poświęcone omówieniu zarówno strategicznych, jak i bieżących kwestii zarządzania 

Uczelnią.  

25 lutego w Kościele Mariackim, na zaproszenie dra hab. Jarosława Adamowicza, Dziekana 

Wydziału Konserwacji i Restauracji Dzieł Sztuki, Rada Uczelni wysłuchała jego specjalnego 

wykładu o restauracji Ołtarza Wita Stwosza; spotkanie było wydarzeniem niezwykłym. 
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8 kwietnia Rada Uczelni otrzymała do zaopiniowania projekt uchwały Senatu ASP w sprawie 

wprowadzenia kilku istotnych merytorycznie zmian do Statutu. Propozycje zmian omawiane 

były przez  Radę Uczelni wielokrotnie w kwietniu i maju. 13 maja RU ASP podjęła Uchwałę 

nr 4/2021 dotyczącą propozycji zmian w Statucie ASP – wraz z uzasadnieniem i uwagami. 

Opinie dotyczące każdej ze zmian z osobna zawarto w załączniku do uchwały; zostały one 

przedstawione szczegółowo przez przewodniczącego Rady Uczelni podczas posiedzenia 

Senatu ASP w dniu 19 maja. 

28 kwietnia i 18 maja, z inicjatywy JM Rektora ASP, odbyły się kilkugodzinne wspólne 

posiedzenia Kolegium Rektorskiego i Rady Uczelni, poświęcone głównie omówieniu 

projektu Strategii ASP na najbliższe lata. Spotkanie 28 kwietnia rozpoczęła prezentacja 

przedstawicieli Małopolskiego Instytutu Kultury raportu z konsultacji (dotyczących strategii) 

z wszystkimi grupami społeczności Akademii. Po tych wspólnych dyskusjach, Uchwałą nr 

5/2021 z dnia 24 czerwca Rada Uczelni jednomyślnie i pozytywnie zaopiniowała złożony 

przez JM Rektora projekt Strategii rozwoju Akademii Sztuk Pięknych im. Jana Matejki w 

Krakowie na lata 2021 – 2030. Rada podkreśliła wielce staranne i demokratyczne, otwarte na 

sugestie całej społeczności ASP, procedury poprzedzające stworzenie projektu tej Strategii. 

Szczegółowe uwagi i sugestie, wykorzystane w dyskusjach nad Strategią na posiedzeniach 

Senatu ASP, złożyli członkowie Rady: Marta Bożyk, Dariusz Raglewski i Jacek Osiewalski.  

8 czerwca Rada uczestniczyła w spotkaniu władz Uczelni z drem Janem Pamułą, prezesem 

Agencji Rozwoju Miasta Inwestycje Spółka z o.o. (oraz jej dyrektorami), dotyczącym 

zagospodarowania Wesołej – terenów przy ul. Kopernika. 

Z inicjatywy JM Rektora ASP, prof. Andrzeja Bednarczyka, 7 lipca odbyło się spotkanie 

Rady Uczelni z Kolegium Rektorskim poświęcone sprawozdaniu finansowemu Uczelni za 

rok 2020. W efekcie wyjaśnień przedstawionych przez Kwestora ASP, p. Jacka Kowalskiego, 

a także przesłanych przez niego dokumentów i wewnętrznych dyskusji w gronie Rady, Rada 

Uczelni przyjęła 23 lipca Uchwały: nr 6/2021 (zatwierdzającą sprawozdanie z wykonania 

planu rzeczowo-finansowego ASP na rok 2020), nr 7/2021 (zatwierdzającą sprawozdanie 

finansowe ASP za rok 2020, pozytywnie zaopiniowane przez biegłego rewidenta powołanego 

uchwałą Rady Uczelni ASP nr 7/2019), nr 8/2021 (pozytywnie opiniującą plan rzeczowo-

finansowy ASP na rok 2021).  

29 września miało miejsce kolejne spotkanie Kolegium Rektorskiego ASP i Rady Uczelni, 

poświęcone kwestiom finansowym oraz problemom z remontem budynku przy ul. Syrokomli 

21 i innymi sprawami lokalowymi Uczelni. JM Rektor przedstawił starania swoje i Pani 

Kanclerz Moniki Wiejaczki oraz podkreślił ogromne zaangażowanie Pana Konsula Andrzeja 

Tombińskiego, Pełnomocnika Rektora ds. realizacji strategicznych działań Uczelni i członka 

Rady Uczelni poprzedniej kadencji. Odbyła się długa dyskusja. 

4 października Rada Uczelni uczestniczyła w uroczystej inauguracji roku akademickiego. 

9 listopada podjęto Uchwałę nr 9/2021 w sprawie  zatwierdzenia firmy audytorskiej 

badającej sprawozdanie finansowe Uczelni za lata 2021 i 2022. 
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8 grudnia odbyło się kolejne spotkanie Kolegium Rektorskiego ASP i Rady Uczelni, 

poświęcone bieżącym zagadnieniom zarządzania Uczelnią i prezentacji dokonań ASP. JM 

Rektor prosił każdego z członków RU o zasygnalizowanie kwestii wymagających dyskusji, 

zaś każdego z prorektorów o przedstawienie problemów i osiągnięć w podlegających im 

sferach aktywności Uczelni.   

15 grudnia Rada Uczelni podjęła Uchwałę nr 10/2021, w której pozytywnie zaopiniowała 

korektę planu rzeczowo-finansowego ASP na rok 2021. Na tymże posiedzeniu  omówiono 

działalność Rady w roku 2021, przyjmując wstępną wersję sprawozdania i zwracając uwagę 

na konieczność drobnych uzupełnień. W zebraniu uczestniczyła (jako gość) nowo wybrana 

przewodnicząca samorządu studenckiego, pani Weronika Chrząstek, która wejdzie w skład 

Rady w styczniu 2022. Zastąpi ona dotychczasową przedstawicielkę społeczności studentów, 

panią Mariannę Krzysztofik, której członkowie Rady gorąco podziękowali za dotychczasową 

(dwuletnią) współpracę.  

29 grudnia, na ostatnim posiedzeniu w roku 2021, Rada Uczelni podjęła trzy uchwały. W 

Uchwale nr 11/2021 pozytywnie zaopiniowano prowizorium planu rzeczowo- finansowego 

Uczelni na rok 2022, przedstawione 17 grudnia 2021 roku przez Kwestora ASP. Uchwałą nr 

12/2021 wyrażono zgodę na zgodę na ustanowienie nieograniczonej w czasie i nieodpłatnej 

służebności, obciążającej nieruchomość przy ul. Karmelickiej 16 w Krakowie. Służebność ta 

polegać ma na prawie do korzystania z części nieruchomości przez Miejskie Przedsiębiorstwo 

Energetyki Cieplnej S.A. w Krakowie, w związku z planowaną budową i eksploatacją 

przyłącza sieci ciepłowniczej; prośbę o zgodę wraz z jej uzasadnieniem przedstawiła Pani 

Kanclerz ASP w liście z 14 grudnia, przekazanym Radzie 21 grudnia. Uchwałą nr 13/2021 

przyjęto niniejsze sprawozdanie z działalności Rady, zobowiązując jej przewodniczącego do 

prezentacji sprawozdania Senatowi ASP. 

 Poza posiedzeniami, członkowie Rady spotykali się z JM Rektorem w sprawach zarządzania 

Uczelnią oraz jej potrzeb lokalowych i finansowych, przekazując uwagi i wnioski. Ponadto 

członkowie Rady uczestniczyli w posiedzeniach Senatu ASP oraz w wielu wydarzeniach 

artystycznych organizowanych przez Uczelnię i jej pracowników.  


